
تکواندوکارانمردروانشناسنميخواهند!
هنوز يادمان نرفته که تکوان��دوکاران در 
المپيک لندن چه ضربات جبران ناپذيري 
به خاطر نداشتن يک روانشناس در کنار تيم 
ملي متحمل شدند. چهار سال گذشته و در 
آستانه المپيک ريو باز هم بحث روانشناس 
به ي��ک چالش ج��دي براي مس��ئولان 
فدراسيون تکواندو تبديل ش��ده است. غلامحسين ذوالقدر، رئيس 
سازمان تيم هاي ملي تکواندو با بيان اينکه مربيان تکواندو خود بهترين 
روانشناس براي ورزشکاران اعزامي به المپيک ريو هستند، گفت: »در 
شرايط کنوني مردان تکواندوکار مشکلات روانشناختي ندارند که 
بخواهيم از وجود يک روانشناس استفاده کنيم. ضمن اينکه معتقدم 
اگر خود مربي به تکنيک هاي روانشناختي آشنا باشد بهتر مي تواند 

شرايط ورزشکاران را در ر قا بت هاي حساس و مهم درک کند.

وقتيازرئيسجمهورهم
کاريساختهنيست!

زمان به سرعت س��پري مي ش��ود و فرصت زيادي براي آماده شدن 
تيم هاي المپيکي باقي نمانده، اما هنوز هم مسئولان حساسيت رويداد 
پي��ش رو را درک نکرده اند. با وجود آنکه رس��انه هاي مختلف بارها از 
شرايط وخيم برخي رشته ها در آستانه اعزام به المپيک انتقاد کرده اند 
ولي باز هم گوش شنوايي براي شنيدن درددل هاي ورزشکاران پيدا 
نشده است. اسفند ماه گذشته وقتي خون اهالي کشتي به جوش آمد، 
نامه اعتراض آميز خادم به رئيس جمهور نوش��ته شد و دکتر روحاني 
نيز بلافاصله دستور رسيدگي به وضعيت حاکم بر ورزش ايران را داد. 
همان موقع خيلي ها تصور کردند دستور رئيس جمهور وزارتي ها و ساير 
دست اندرکاران را به شدت به تکاپو مي اندازد. خيلي ها منتظر بودند با 
دستور فوق تحولي اساسي در ورزش ديده شود منتها باز هم خبري از 

تحول نشد تا يک بار ديگر داد ورزشي ها درآيد. 
وزارت ورزش متولي اصلي ورزش کشور است، اما دريغ از يک بار پاسخگويي 
صريح درباره علت اين همه ناهمواري. مگر غير از اين است که المپيک هر 
چهار سال يک بار برگزار مي ش��ود، مگر غير از اين است موفقيت در اين 
رويداد بزرگ در واقع ويترين ورزش کشورمان را به دنيا نشان مي دهد. پس 
چرا آقايان اين اهميت را درک نمي کنند و اگر هم درک کنند اصلاً به خود 
زحمت نمي دهند قدمي براي جبران کردن کم کاري  خود برنمي دارند. 
بي خيال اعتراض به کمبود  شرايط به حدي بحراني است که تيراندازان فعلا ً
فشنگ شده اند و مش��کلات مالي را اصلي ترين چالش اين روزهاي خود 
معرفي کرده اند. سال هاي سال است که فدراسيون تيراندازي در راه خريد 
و وارد کردن فشنگ به کشور با مشکلاتي از جمله تحريم و عدم همکاري 
مسئولان براي ورود مهمات جديد به ايران مواجه است. در حالي که همين 
دغدغه ها کماکان به قوت خود باقي هستند اما کمبود شديد بودجه در اين 
روزهاي حساس باقي مانده تا روشن شدن مشعل المپيک وخامت اوضاع 
را به بالاترين حد ممکن رسانده است. شرايط کشتي نيز تفاوتي با گذشته 
نکرده است. آقايان از نامه اعتراضي رئيس اين فدراسيون به دکتر روحاني 
به شدت عصباني بودند اما در عمل نشان دادند که دستور رئيس جمهور 
هم نمي تواند آنها را به انجام کاري که نمي خواهند انجام دهند وادار کند. در 
حالي که فشارهاي بيروني بر کشتي بيشتر شده ولي خبري از توجه بيشتر 

و حل کردن مشکلات نيست. 
 95 روز ديگر افتتاحيه المپيک ريو برگزار مي ش��ود و ورزش��کاران و در 
حقيقت مدعيان ورزش از سراسر جهان براي تصاحب مدال هاي رنگارنگ 
مي جنگند. ولي م��ا در ايران همچنان اندرخم ي��ک کوچه ايم! هنوز هم 
مديران فدراسيون ها بايد از کمبودها بگويند و اينکه پول هاي وعده داده 
شده به دست شان نرس��يده و بعيد اس��ت که در اين زمان باقي مانده به 
دست شان برسد. البته فايده اي هم ندارد. رشته اي که پنج المپين دارد، 
لغو شدن اردوهاي تدارک ديده شده نگراني بزرگ آنها به شمار مي رود، 
به حدي که اعزام و اردوي تمريني تيراندازان در هاله اي از ابهام قرار دارد. 
علاوه بر نبود فشنگ کافي و لغو احتمالي اردوهاي برون مرزي، بي پولي 
امان تيراندازي و ساير رشته ها را بريده است. کشتي اميد اول ورزش ايران 
اسير بي توجهي و عملي نشدن وعده هاي مسئولاني است که خود را عضوي 
از اين رشته مي دانند. بدون شک کشتي گيران و مربيانشان در اين برهه 
حساس که بايد خود را براي حضور هرچه موفق تر در المپيک مهيا سازند 
به بودجه کافي و توجه واقعي دست اندرکاران نياز دارند. در اين سه ماه باقي 
مانده است که تزريق بودجه مصوب و البته وعده داده شده به رشته هاي 
مدال آور مي تواند بخشي از مش��کلات آنها را حل کند. دود پشت گوش 
انداختن دستور رئيس جمهور و وعده هاي توخالي قطعاً به چشم ورزش و 
مسئولانش مي رود. به همان اندازه که کادرهاي فني  مسئول شکست هاي 
فني ورزشکاران هستند وزارت ورزش و آنها که اهمال کاري هايشان امان 

ورزش را بريده بايد پاسخگوي ناکامي هاي احتمالي در ريو باشند. 

ونگر – آرسنال؛  12 سال بدون جام
خداحافظيباپيرمرد؟

ونگر بعد از 20 سال حضور روي نيمكت توپچي ها، حالا با شعار حيا كن، 
 رها كن هواداران اين تيم مواجه ش�ده است؛ مسئله اي كه در ابتدا او 
واكنش جدي به آن نشان نداد و از كنارش گذشت، اما بعد از برنامه اي كه 
در جريان بازي هفته گذشته آرسنال آن هم در ورزشگاه خانگي اين تيم 
رخ داد، ونگر با ناراحتي عنوان كرد كه مستحق اين برخوردها نيست. 
شاگردان ونگر 12 سال است که موفق به کسب قهرماني نشده اند، اما، عدم 
حضور چلسي،  منچستر و ليورپول در کورس قهرماني اين فصل رقابت هاي 
ليگ برتر و اينکه سيتي فصل خوبي را پشت سرنگذاشته،  اين انتظار را براي 
هواداران آرسنال به وجود آورده بود تا با نهايت استفاده از شرايط موجود، اولين 
قهرماني خود پس از سال 2004 را جشن بگيرند. ولي نتايج بي ثبات توپچي ها 
باعث شد آنها نتوانند در کورس باقي بمانند و حالا لستر و تاتنهام هستند که 
در کورس قهرماني هستند و پيشتاز کسب جام، ضمن اينکه در هفته هاي 
پاياني،  توپچي هاي لندن خطر از دست دادن سهميه ليگ قهرمانان اروپا را 
نيز بيخ گوش خود احساس مي کنند؛ اتفاقي که باعث نارضايتي هواداران اين 
تيم شده است. آنها که پيش از اين و بعد از سقوط آرسنال به رده چهارم جدول 
ديدار مقابل وس��ت بروم را تحريم کرده بودند، قبل از بازي با نوريچ سيتي 
نيز طرحي ديگر براي اعتراض به ونگر ريختند. قرار بر اين بود که در دقايق 
12 و 78 بازي،  بنري در ورزشگاه اميريتس برافراشته شود که روي آن کلمه 
»تغيير« خودنمايي مي کند. بنري که نشانگر اعتراض هواداران آرسنال به 
ونگر و نتايج توپچي هاي لندن بود. برنامه اي که طبق وعده داده شده آن هم به 
شکلي گسترده تر به مرحله اجرا درآمد. آرسنال شنبه شب در ديدار با نوريچ 
با يک گل از سد حريف خود در ورزشگاه خانگي گذشت اما تعداد زيادي از 
هواداران اين تيم با تابلوهاي اعتراض آميز نسبت به آرسن ونگر در زمين حضور 
پيدا کردند. اين اعتراض ها در حالي مطرح شد که از گوشه و کنار،  صحبت هايي 

مبني بر اخراج يا کناره گيري ونگر نيز به گوش مي رسد. 
مربي فرانسوي آرسنال که بعد از حضوري 20 ساله روي نيمکت توپچي ها 
توقع چنين برخوردي را از سوي هواداران تيمش نداشت، گفت که سزاوار 
اين رفتار نيست. در حالي که پيش��تر در مقابل تحريم بازي هاي تيمش 
توسط هواداران،  ابراز بي تفاوتي کرده بود: »اين اعتراض ها برايم خوشايند 
نيست، اما نمونه آن را وقتي تيم در کورس قهرماني بود هم ديدم. بايد با اين 
اعتراضات کنار بياييم و تمرکزمان را روي عملکردمان بگذاريم. بايد هواداران 
تيم مان را صددرصد شاد کنيم. اما سزاوار اين رفتار نيستم. وقتي استاديوم 
را مي ساختيم، يکي از شروط بانک اين بود که من قراردادي پنج ساله امضا 
کنم. من اين کار را انجام دادم. مي خواهيد بگويم که پيشنهاد چند باشگاه 
را در آن دوره رد کردم؟ بانک براي تيم ثبات تاکتيکي مي خواست و من هم 
اين را برايشان تضمين مي کردم. تحت شرايط بسيار سختي در تيم ماندم. 
براي تکميل ساخت ورزشگاه اميريتس مجبور بودم خرج کمتري انجام دهم 
و ستاره هاي تيم را به فروش برسانم. بنابراين براي من قبول اينکه از من به 
خاطر عدم کسب قهرماني در آن دوره انتقاد شود سخت است. انتقادات را 

مي پذيرم ولي فکر مي کنم هواداران کمي بيش از حد تند رفته اند.«
   ونگر و آرسنال

30 سپتامبر سال 1996، آرسنال ونگر را جانشين بروس رياچ که اخراج 
شده بود کرد. مربي ناشناسي که خيلي زود موفق شد. او در دومين سال 
حضورش کنار توپچي ها، قهرماني ليگ برتر و جام اتحاديه )اولين قهرماني 
دوگانه، دومين آن در سال 2002 اتفاق افتاد( را به دست آورد. آرسنال با 
ونگر دو بار ديگر در سال هاي 2003 و 2005 قهرمان جام اتحاديه انگليس 
شد، و در سال 2004 قهرماني ليگ را بدون حتي يک باخت، به دست آورد، 
کاري که بعد از تيم »پرس��تون نورث اند« در اولين فصل)1888-89(، 
هيچ تيمي قادر به تکرار آن نبوده است. بازيکنان پرستون در آن زمان لقب 
»شکس��ت ناپذيران« را گرفتند، تيم ونگر »دست نيافتني« لقب گرفت. 
آرسنال در مجموع با هدايت آرس��ن ونگر، چهار مرتبه قهرماني در جام 
اتحاديه و سه بار قهرماني در ليگ برتر را تجربه کرده و از سال 1998 همواره 
يکي از بهترين باشگاه هاي انگليس بوده، با اين وجود هنوز موفق به قهرماني 
در ليگ قهرمانان اروپا نشده است. ونگر شهرت دارد که در کشف استعدادها 
و شکوفا کردن توانايي بازيکنان جوان، بسيار زيرک و باهوش است. تيه ري 

آنري، روبر پيرس و پاتريک ويه را از جمله کشف هاي او هستند. 

وعده هايي كه عملي نمي ش�ود و مش�كلاتي 
كه همچنان پا برجاس�ت، حكايت اين روزهاي 
اس�ت،  كش�ورمان  ورزش  المپيكي ه�اي 
ورزشكاراني كه بايد كمتر از س�ه ماه ديگر در 
المپيك ريو به ميدان بروند اما به رغم قول هايي 
ك�ه مس�ئولان ورزش مي دهند، اي�ن روزها با 
مصائب زي�ادي آم�اده حض�ور در بزرگ ترين 
جش�نواره ورزش�ي دنيا مي ش�وند و خبري از 
عملي ش�دن ق�ول رئيس جمهور نيس�ت، تا 
جايي كه ديروز بار ديگر مسئولان فدراسيون 
تيران�دازي و كش�تي ب�ه عن�وان دو رش�ته 
پرچم�دار در انتقاد به اين وضعيت، نس�بت به 
نتايج عواقب اين بي توجهي ها هش�دار دادند 
و گفتند كه عواقب شكس�ت احتمال�ي در ريو 
را باي�د به پاي دول�ت و وزارت ورزش نوش�ت. 
زمستان گذشته بود که کارد به استخوان المپيکي ها 
رسيد تا جايي که محمد بنا مصاحبه کرد و گفت با 
عدس پلو نمي ش��ود قهرمان المپيک شد، آن سو 

مشکلات ملي پوش��ان تيراندازي که با کسب پنج 
سهميه المپيک يکي از رشته هاي موفق بودند هم 
تمامي نداشت، اردوهاي آمادگي شان پشت  سر هم 
لغو مي شد و کمبود فشنگ و مهمات شان هم انگار 
حل شدني نبود، طوري که تعداد فشنگ هايي را 
که ملي پوش��ان تيراندازي براي يک سال استفاده 
مي کردند، ديگر رقبايشان در کشورهاي ديگر در 
يک ماه اس��تفاده مي کردند. امکانات اردويي هم 
براي ورزشکاري که مي خواست به المپيک برود، 
تأس��ف برانگيز بود، طوري که شامش��ان کنسرو 
لوبيا و تن ماهي بود. ورزش��کاران رشته هاي ديگر 
هم مشکلاتشان دست کمي از ملي پوشان کشتي 
و تيراندازي نداش��ت. همين بود که رسول خادم 
پيش قدم ش��د و در فاصله يک هفت��ه دو نامه به 
رئيس جمهور نوشت که ورزش��کاران را دريابيد و 
از روحاني خواست اگر المپيک و قهرمانان ورزش 
دغدغه دولت نيست و اهميت ندارد، صريحاً اعلام 

کند تا خيال جامعه ورزش راحت شود. 

در بخشي از نامه دوم رئيس فدراسيون کشتي آمده 
بود: »ورزشکاران المپيکي ديگر کشورها، به طور 
مرتب از گفت وگوهاي شخصي ش��ان با رؤس��اي 
جمهور و افزايش بي نظير انگيزه هايشان براي کسب 
موفقيت در مسابقات المپيک سخن مي گويند. به 
نظر شما مديران فدراس��يون ها و مربيان فني چه 
پاسخي بايد به س��ؤالات متعدد قهرمانان ملي که 
شاهد اين همه تبعيض و تفاوت ميان موقعيت خود، 
و جايگاه رقباي خود هستند، بدهند؟« اين نامه ها 
س��رانجام با واکنش رئيس جمهور روبه رو شد و او 
در دس��توري به وزير ورزش گفت: »وزارت ورزش 
و جوانان به عنوان دس��تگاه تخصصي و مسئول، 
س��ازمان مديريت و برنامه ريزي و ساير دستگاه ها 
به عنوان حامي و پشتيبان اين وزارتخانه موظفند 
حداکثر مساعي را براي پاسخگويي شايسته به اين 
خواس��ته ملي به کار گيرند و روند پيشرفت کار را 

به طور منظم به اينجانب گزارش کنند.«
    

دو ماه و نيم بعد از دستور رئيس جمهور و در فاصله 
کمتر از 100 روز تا المپيک، خبرها از عملي نشدن 
وعده ه��ا حکايت مي کند، هرچند فدراس��يون ها 
و ورزشکاران مي گويند گشايش��ي حاصل شده، 
اما هنوز ش��رايط آمادگي ورزشکاران در شأن يک 
ورزشکار المپيکي نيست و جامعه ورزش در انتظار 
تحقق قول روحاني اس��ت. ابراهيم جوادي، عضو 
شوراي فني کش��تي آزاد در گفت وگو با »جوان« 
در اين باره مي گويد: »به هر حال دير يا زود دستور 
رئيس جمهور عملي خواهد شد اما زمان آن مهم 
است. فرصت زيادي تا المپيک نمانده و اميدوارم 
که دير نش��ود. ب��ه هر ح��ال قهرمان��ان ورزش با 
افتخارآفريني در ميدان بزرگي مانند المپيک باعث 
زنده شدن غرور ملي مي شوند. با اين حال در صورتي 
که قول رئيس جمهور عملي نشود، عواقب شکست 
احتمالي در المپيک متوجه مسئولان ورزش و دولت 
است و آنها بايد پاسخگو باشند. مردم از مسئولان 
پاس��خ خواهند خواس��ت که چرا کوتاهي صورت 

گرفته است و چنين نتايجي رقم خورده است.«
س��يدرضا کوچ��ک زاده، مدير اجراي��ي تيم ملي 
تيراندازي هم در گفت وگو با »جوان« با اش��اره به 
مشکلات پيش روي ورزش��کاران المپيکي رشته 
تيراندازي مي گويد: »بعد از دستور رئيس جمهور 
و بازديدهاي س��رزده و برنامه ريزي ش��ده اي که 
مسئولان کميته ملي المپيک و وزارت ورزش انجام 
دادند، گشايش هايي صورت گرفت و اتفاقات مثبتي 
رخ داد اما انتظار جامعه ورزش با توجه به دس��تور 
ويژه آقاي روحاني بيشتر از اين بود اما بهتر شدن 
اوضاع با شيب ملايم صورت مي گيرد.« کوچک زاده 
با اشاره به اينکه وضعيتي که ملي پوشان تيراندازي 
آماده رقابت در المپيک مي ش��وند، در شأن يک 
ورزشکار المپيکي که مي تواند مدال بگيرد نيست، 
ادامه مي دهد: »المپيک نزديک است و ملي پوشان 
نياز دارند در مس��ابقات مختلف ش��رکت کنند و 
برنامه ريزي هاي لازم هم صورت گرفته اما مشخص 
نيست که اين برنامه ها عملي شود. مشکلات مالي 
باعث شده تا شب اعزام به اردوها نگراني و استرس 
از لغو آن وجود داش��ته باش��د. اين روي ورزشکار 
تأثير مي گ��ذارد، هرچند ملي پوش��ان تيراندازي 
کشورمان اين مشکلات را تحمل مي کنند و با توجه 
به انگيزه اي که دارند ب��راي موفقيت در ريو تمام 
تلاش شان را مي کنند. اما همان طور که آقاي لازلو، 
سرمربي تيم ملي تيراندازي هشدار داده  تيراندازي 
توان گرفتن مدال را دارد اما اگر تمرينات و آمادگي 
مناسبي نداشته باشد، نبايد انتظار نتيجه گيري 
داشته باشيم و اين هشداري است که بايد جدي 
گرفته شود و با فراهم کردن شرايط ايده آل، زمينه 

براي موفقيت در المپيک فراهم شود.« 
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ورزشبهروانشناسنيازدارد
امانهبهشکلسمبليك

لزوم حض��ور روانش��ناس در کنار ورزش 
مسئله اي کاملًا شفاف و روشن است که 
همه به آن واقف هس��تند، اما اينکه چرا 
نمي خواهند اين مسئله را بپذيرند، دلايل 
متع��ددي دارد. عالم نبودن مس��ئولان 
ورزش��ي و مربيان به حيطه روانشناسي، 
 يکي از دلايل اين مهم اس��ت. مسئولان 
و مربيان ما حضور روانش��ناس در ورزش 
را يک س��خنراني،  ديداري ي��ک روزه و 
حضوري سمبليک مي دانند که اين کاملًا اشتباه است. بايد اين مسئله 
را در افکار مسئولان مجدداً قاب گرفت. مس��ئله ديگر آگاهي نداشتن 
از موضوع روانشناس��ي اس��ت. افرادي که خود را به عنوان روانشناس 
معرفي مي کنند و روانشناس متخصص ورزشي نيستند،  باعث بدبيني 
مربيان و اهالي ورزش مي شوند، چراکه سنگي را به چاه مي اندازند که 
روانشناسان متخصص ورزشي توانايي بيرون کشيدن آن را ندارند، اما 
مهم ترين مسئله زمان استفاده از روانشناس متخصص ورزشي در کنار 
کاروان هاي ورزشي و ورزشکاران است. يک ورزشکار همانطور که ماه ها 
و گاه سال ها براي موفقيت در يک رويداد ورزشي تلاش و تمرين مي کند، 
 بايد به همان اندازه روي تمرينات ذهني خود کار کند براي رسيدن به 
موفقيتي که در پي آن است. امروز،  براي استفاده از روانشناس در کنار 
کاروان ورزشي ايران در المپيک بسيار دير است اما همين زمان هم نبايد 
از دست برود. اکنون يک روانشناس ورزشي،  در کنار کاروان ايران بايد 
يک پروسه اورژانسي را دنبال کند، چراکه زمان کافي براي ايجاد تغيير در 
تفسير ذهني ورزشکار را در اختيار ندارد. ورزشکاران ماه ها براي المپيک 
تمرين مي کنند و بايد ماه ها نيز روي تمرينات ذهني خود کار کنند براي 
شناخت و بالا بردن آمادگي ذهني که در موفقيت آنها تأثير به سزايي 
دارد. روانشناسان بايد آموزش بدهند  ، اکتساب بدهند و اجرا کنند اما 
زمان اين کار را ندارند چراکه اعتقادي ب��ه حضور آنها در کنار تيم هاي 
ورزشي وجود ندارد و همواره به عنوان يک سمبل از آنان استفاده شده 
است. آن هم به اين دليل که اگر فردا روزي گفته شد اين تيم روانشناس 
نداشته مشکلات روحي رواني بازيکنان را حل و فصل کند،  گفته شود 
که روانشناس بوده اما کاري از پيش نبرده اما در واقع روانشناسي نبوده 
يا اگر هم بوده،  فرصتي براي ايجاد تغيير و حل و فصل مشکلات نبوده و 

اين نگاه به ضرر ورزش است و بايد آن را تغيير داد.
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چـهـرهها

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

المپيكوچهارميليگجهانيهدفماست
لوزانو در حالي هدايت تيم ملي واليبال 
کشورمان را برعهده گرفته که مسئولان 
فدراس��يون انتظاري جز المپيکي شدن 
واليب��ال ندارن��د. محمدرض��ا داورزني، 
رئيس فدراسيون در آستانه اعزام تيم به 
مسابقات انتخابي المپيک و ليگ جهاني 
گفت: »فشردگي مس��ابقات پيش رو مي طلبد که اين شرايط در 
تمرينات هم وجود داشته باشد تا بازيکنان با آن آشنا شوند. تمام 
تمرکز ما روي کسب سهميه المپيک اس��ت تا بتوانيم به رؤياي 
هميش��گي واليبال ايران جامه عمل بپوشانيم. همچنين تلاش 
مي کنيم پس از آن نيز بتوانيم به مرحله نهايي ليگ جهاني راه پيدا 
کنيم. در واقع ما هدف گذاريمان اين است که در ليگ جهاني عنوان 

چهارمي را که در گذشته کسب کرده ايم تکرار کنيم.«

شيوا نوروزي

جانسختهابهريوميروند!

زهرانعمتيچهرهمحبوبپارالمپيكريو
زهرا نعمتي، عضو تيم  ملي تيراندازي با 
کمان بانوان معلول کشورمان نخستين 
و تنها زن در تاريخ ورزش ايران است که 
موفق به کس��ب مدال طلا در بازي  هاي 
پارالمپي��ک ش��ده اس��ت. او همچنين 
نخستين ورزشکار ايراني و آسيايي است 
که موفق شد هم براي المپيک و هم در پارالمپيک سهميه بگيرد. 
بي ش��ک او يکي از ورزش��کاراني اس��ت که انتظار درخشش در 
المپيک و پارالمپيک 2016 ريو مي رود. س��ايت رسمي کميته 
بين الملل��ي پارالمپيک که هر هفته يکي از 22 رش��ته  حاضر در 
پارالمپيک 2016 ريو و چهره هاي سرش��ناس و مدعي آن رشته 
را معرفي مي کند اين هفته به زهرا نعمتي پرداخته و او را يکي از 

محبوب ترين پارالمپين هاي جهان دانسته است.

آقاياسکوچيچبرو
بعد از اخراج استيماچ، مربي س��پاهاني ها گويا حالا نوبت اسکوچيچ 
رسيده است. دو روز پيش در جريان بازي فولاد خوزستان و استقلال 
اهواز پلاکاردي روي س��کوهاي هواداران فولاد به چشم مي خورد که 
گويا قرار اس��ت مربي کروات اين تيم هم کنار برود. عکس اسکوچيچ 
که روي آن نوشته بود: »آقاي اس��کوچيچ برو« حکايت از آن دارد که 
هواداران به خاطر نتايجي که اين مربي گرفته خيلي از او راضي نيستند 
و دوست دارند او اخراج شود. حالا بايد منتظر ماند و ديد آيا مسئولان 
فولاد هم مثل سپاهاني ها قيد الباقي پول اسکوچيچ را مي زنند و او را 

اخراج مي کنند يا نه؟

سعيداحمديان
گزارش

صرفنظر از مسائل و مشکلات پيش روي المپيکي ها و تيم هاي ملي 
کش��ورمان که بايد در بزرگ ترين آوردگاه ورزش جه��ان رو در روي 
حريفان قدرتمند خود صف آرايي کنند، يک خطر بزرگ کليه ورزشکاران 
از جمله ورزشکاران ايران را تهديد مي کند؛ خطري به نام »زيکا« .  اين 
مسئله باعث شده بسياري از کشور ها در خصوص اعزام ورزشکاران خود 
دچار ترديد شوند و ناراحتي و نگراني خود را از اين مسئله عنوان کنند. 

کيومرث هاشمي رئيس کميته ملي المپيک در اين خصوص مي گويد: 
»ما اعتراض کرده ايم و برگزارکنندگان بازي ها در پاس��خ اعتراض ما 
اطمينان خاطر داده اند که جاي هيچ نگراني نيست. حتي باخ، رئيس 
کميته بين المللي المپيک گفته اين ويروس تا آغاز مسابقات ريشه کن 
مي شود. با اين حال، تمهيدات و اقدامات لازم و پيشگيرانه را به صورت 

جدي انجام مي دهيم و بعد ورزشکاران را اعزام مي کنيم.«

هاشمي:بابت»زيکا«نگرانينداريم

بناوسوريانسهشنبهميروند
آخرين مرحله رقابت هاي گزينشي المپيک براي کشتي فرنگي 
ايران حساس��يت خاصي دارد. جايي که حميد س��وريان دارنده 
هفت مدال طلاي رقابت هاي جهاني و المپيک بايد براي آخرين 
بار شانس حضور خود در المپيک ريو را بيازمايد.  سوريان به همراه 
محمد بنا عصر سه شنبه راهي استانبول مي شوند تا آقاي خاص 
شاگرد خود را به ميدان سخت اين رقابت ها بفرستد. طبق اعلام 
اتحاديه جهاني کشتي فيناليست هاي هر وزن اين رقابت ها سهميه 

حضور در المپيک 2016 را کسب مي کنند.

تواناييسرمربيقايقرانيهمينبود
وحيد مرادي دبير فدراس��يون قايقراني گفت: »در فدراس��يون همه 
چيز شفاف اس��ت، تصميم داريم در جلسه اي عدم نتيجه گيري تيم 
روئينگ را بررسي کنيم به اعتقاد من حرف هايي که درباره کم فروشي يا 
سهل انگاري زده مي شود اصلاً درست نيست. قرائت، به عنوان سرمربي 
تيم ملي به هيچ عنوان کم فروشي نکرده و اين قبيل حرف ها در خصوص 
او درست نيست. او توانايي اش همين است و در حد و اندازه هاي تيم ملي 
نيست. او برخي ملي پوشان را به حال خود گذاشته بود و نمي توانست در 

مورد آنها تصميم گيري کند و همين باعث شکست تيم شد.«

بازگشتحداديبهايران
قهرمان پرتاب ديسک ايران و آسيا پس از پايان اردوي روسيه به ايران 
بازگشت تا خود را براي مسابقات آغاز فصل و ليگ الماس آماده کند. 
احسان حدادي مدت 20 روز در روسيه حضور داشت. البته حدادي 
پيش از مسابقات ليگ جهاني الماس در دوحه در مسابقات آغاز فصل 
قهرماني کشور در شيراز هم شرکت مي کند تا بتواند ميزان آمادگي 
خود را به دقت مورد بررسي قرار دهد. دارنده مدال نقره پرتاب ديسک 
المپيک لندن در ريو هم اصلي ترين شانس کسب مدال دو و ميداني و 

کاروان ورزشي کشورمان محسوب مي شود. 

دكترحسنغراياقزندي

روانشناس ورزشي

خوببوديم،وليراضينيستم
شاگردان جوان س��جاد انوش��يرواني در تيم ملي وزنه برداري موفق شدند روي سکوي 
نايب قهرماني رقابت هاي قهرماني آسيا بايستند، مقام در خور توجهي که البته  چندان به 
مذاق سرمربي تيم خوش نيامده، انوشيرواني که بعد از حسين توکلي هدايت تيم ملي 
را برعهده گرفت در خصوص مسابقات قهرماني آسيا و کسب عنوان نايب قهرماني در 
اين رقابت ها مي گويد: »سال گذشته در رقابت هاي قهرماني آسيا تنها يک مدال 
برنز  مجموع داشتيم،  اما امسال هم طلا داشتيم، هم نقره و هم برنز که 
کارنامه اي قابل قبول اس��ت ولي من راضي نيستم.« انوشيرواني 
ادامه داد: »هدايت ملي پوشان مهم است، اما مهم تر از آن سالم 
وزنه زدن ملي پوشان در رويدادهاي بين المللي است، کسي که 
طلا و نقره مي گيرد بايد هر شش حرکت خود را سالم بزند و 
تعداد خطاهاي ملي پوشان بالاست و بايد اين نقطه ضعف را 
برطرف کنيم تا ملي پوشان با تسلط بهتري در ميادين ظاهر 
شوند.« سرمربي تيم ملي با اشاره به اهميت حضور قدرتمند 
در تورنمنت فجر و انتخابي المپيک گفت: »هدف ما حضوري 

قدرتمند و مؤثر در اين رويداد بزرگ است.«

منهايفوتبال

برگزاريجشنقهرمانيتيمواليبال
بانكسرمايه

جشن قهرماني تيم واليبال بانك سرمايه قهرمان ليگ برتر واليبال برگزار شد.
 سالن همايش هاي هتل المپيک ديروز ميزبان جشن قهرماني بانک 
س��رمايه در ليگ برتر واليبال بود؛ جش��ني که اعضاي هيئت مديره 
بانک و صندوق ذخيره فرهنگيان از بازيکنان و کادر فني اين تيم که 
چهره هاي سرشناسي مانند محمد موسوي، شهرام محمودي، عادل 
غلامي، فرهاد ظريف و... جمع اين تيم ديده مي ش��ود تجليل کردند. 
دراين مراسم حيدر آبادي پور، مديرعامل بانک سرمايه اظهار داشت: 
»قصد تأسيس باش��گاه فرهنگي ورزشي را داش��تيم که خوشبختانه 
محقق شد. بدين شکل مي توانيم روي ورزش هاي ديگر مثل هندبال 
هم س��رمايه گذاري کنيم. ما قصد داريم در س��ال آينده وارد ورزش 

هندبال هم بشويم.« 
دکتر غندالي، مديرعامل مؤسسه صندوق ذخيره فرهنگيان هم هدف 
از تيمداري بانک س��رمايه در ورزش را ديده ش��دن و ايجاد ش��رايط 
مناس��ب براي فعاليت هاي اقتصادي ابراز کرد. در ادامه اين مراس��م 
محمدرضا داورزني رئيس فدراسيون واليبال گفت: »بازيکنان پيکان و 
بانک سرمايه اعضاي اصلي تيم ملي واليبال هستند که اين کار حاصل 
تلاش مربيان داخلي است. تعامل فدراسيون واليبال و تيم هايي مثل 
بانک سرمايه منطقي است و بايد به آن توجه شود. فدراسيون هم تمام 
تلاش خود را براي حضور پرقدرت تيم واليبال بانک سرمايه به عنوان 
نماينده ايران در رقابت هاي باش��گاه هاي آسيا و جهان خواهد کرد.« 
داورزني در ادامه توصيه اي هم براي مس��ئولان اين باش��گاه، جهت 
تيمداري در رشته هاي ديگر هم داشت: »به باشگاه فرهنگي ورزشي 
بانک س��رمايه توصيه مي کنم طرف فوتبال نرون��د. فوتبال هيجانات 
خاص خودش را دارد، ولي بانک س��رمايه بايد با مطالعه بيشتر سراغ 
ورزش هايي مثل واليبال، بسکتبال و هندبال برود که ظرفيت مناسبي 

براي حضور در سطح اول قاره دارند.«

انقلابنه،جوانگراييکردهام
سرمربي تيم ملي بسکتبال ديروز در نشست خبري با رسانه ها از دعوت جوانان بااستعداد به 

تيم ملي آن هم در آستانه حضور در مسابقات کسب سهميه المپيک دفاع کرد. بائرمن 
گفت: »با تک تک بازيکنان خط خورده صحبت کردم و سياست هاي جديد تيم را با آنها 
درميان گذاشتم همه آنها با اين تصميم و حرکت به سوي جوانگرايي موافقت کردند و 
گفتند هر زمان که نياز بود مي توانيم روي کمک آنها حساب باز کنيم.« سرمربي تيم ملي 

ادامه داد: »اسم اين تصميم را انقلاب نمي گذارم، بلکه بايد آن را جوانگرايي در 
بسکتبال ناميد. نيکخواه و کامراني قول دادند به تمرينات بيايند و جوانان را 
تشويق کنند. ايران سرشار از استعدادهاي درخشان است که تشنه بازي 
در تيم ملي هستند. الان زمان آن است که به جوانان فرصت دهيم، چراکه 
هدفمان جام جهاني 2019 است. همه کشورهاي دنيا بازسازي دوباره 
تيم ملي را با جوانان انجام مي دهند، شانسي که امروز به جوانان داده ايم 
اعتماد به نفس آنها را بالا برده است.« بائرمن با اشاره به کار دشوار تيم در 
انتخابي المپيک گفت: »در گروه سختي قرار داريم ولي مطمئن باشيد همه 

را شگفت زده مي کنيم، رهبر تيم حدادي است و براي حضور موفق پس از پنج 
هفته تمرين به فيليپين، چين و لتوني مي رويم.«

ادامه مشكلات و مصائب المپيكي ها در فاصله كمتر از 100 روز تا المپيك


